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Direktorka bolnice u Batajnici: Vidi se svetlo na kraju tunela 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević kaže za RTS da su trenutno hospitalizovana 

302 pacijenta, od kojih je oko 99 odsto nevakcinisan. Prema njenim rečima, u poslednje dve-tri nedelje 

vidi se trend smanjenja broja pacijenata i vidi se svetlo na kraju tunela. 

Tatjana Adžić Vukičević je, gostujući u Dnevniku RTS-a, rekla da je situacija danas znatno povoljnija nego 

krajem marta, kada je bilo više od 900 bolesnika. 

"Ne nazire se, već se vidi svetlo na kraju tunela, imamo 302 bolesnika obolela od kovida, u intenzivnoj 

35, 26 je intubirano", navela je direktorka bolnice u Batajnici. 

Tokom prethodnog dana i noći bilo je ukupno 26 prijema i 40 otpusta, jednak broj muškaraca i žena, 

različite starosti. 

"U poslednjih šest-sedam dana povećan je priliv mlađih pacijenata, od 40 od 50 godina, što se može 

objasniti slabijim odvijom za imunizaciju, kliničke slike su teške kao i ranije, puno dramatičnih obrta", 

navodi Tatjana Adžić Vukičević. 

Prema njenim rečima, svi bolesnici koji se trenutno leče u Batajnici uglavnom nisu vakcinisani. 

"Ispod jedan odsto pacijenata je i revakcinisan, ali to su blaže kliničke slike, oni izlaze oporavljeni iz naše 

bolnice", napominje direktorka kovid bolnice. 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici navodi da su iza nje najteži dani do sada, koji su, kaže, bili kao noćna 

mora. 



 
 

"Morali smo dnevno da stavimo 30-60 kreveta u pogon, koje doktore, sestre odabrati, odakle ih tražiti, 

kad smo bili na rubu sistema. U poslednje dve nedelje vidimo trend smanjenja", broja pacijenata. 

Navodi da je tome doprinelo poštovanje mera i vakcinacija. 

"Nisu to samo prazne reči, mi smo jedan od lidera u vakcinaciji, svaki dan između 20-25 hiljada se 

vakciniše, ja sam u toku prehodnih dana bila u kontaktu sa Italijanima, koji najviše hiljadu dnevno 

vakcinišu", kaže Tatjana Adžić Vukičević. 

Kada je reč o posledicama kovida, direktorka kovid bolnice u Batajnici navodi da je kovid-19 

multisistemsko oboljenje, koje zahvata bilo koji organ. 

Tokom postkovid oporavka najčešće posledice su tromb, embolija pluća, izliv u srčanoj kesi, zamor, 

malaksalost, nedostatak daha. 

"Pacijent ne sme da čeka ako ima kratak dah, zamor i malaksalost, koji traje duže od dve-tri nedelje, ako 

ne može da uradi osnovne radnje, često govore bolesnici da im opada kosa, to su prolazne stvari, to se 

dešava zbog kortikosteroida... Kod većine trajne posledice nisu zabeležene", ističe Tatjana Adžić 

Vukičević. 

 

 

Razmena iskustava o kovidu između srpskih i američkih vojnih lekara 

Predstavnici Uprave za vojno zdravstvo Ministarstva odbrane održali su video sastanak sa 

predstavnicima Nacionalne garde Ohajo Oružanih snaga Sjedinjenih Američkih Država, posvećen 

razmeni iskustava iz oblasti infektivnih i tropskih bolesti sa akcentom na kovid-19. 



 
 

Vojni lekari iz dve zemlje, tokom video konferencije istakli su da su tokom razgovora koji su obeležili 

prethodni period, jednom nedeljno bili u prilici da razmene iskustva u vezi sa izazovima sa kojima se u 

svojoj branši susreću kada je reč okoronavirusu, saopštilo je Ministarstvo odbrane. 

Predstavnici Uprave za vojno zdravstvo Ministarstva odbrane održali  video sastanak sa predstavnicima 

Nacionalne garde Ohajo 

Predstavnici Uprave za vojno zdravstvo Ministarstva odbrane održali video sastanak sa predstavnicima 

Nacionalne garde Ohajo 

Stručni timovi lekara, kroz dijalog, sagledavali su sličnosti i razlike u procedurama i primenama protokola 

u prevenciji i sprečavanju širenja, ali i lečenja Kovida-19, što je bila prilika da zajednički dođu do novih 

saznanja kada je reč o borbi sa pamdemijom. Sagovornici su saglasni i u oceni da je važno da su, kao 

stručnjaci, pokazali volju da podele iskustva u borbi protiv „nevidljivog neprijatelja". 

Načelnik Odeljenja za prevenciju i kontrolu bolničkih infekcija VMA epidemiolog prof. dr Vesna Šuljagić, 

izrazila je zadovoljstvo dosadašnjom saradnjom sa kolegama iz Nacionalne garde Ohaja u domenu 

medicine. 

"Ovoga puta tema naših razgovora je bio Kovid-19. Početkom prošle godine ništa o njemu nismo znali, 

polako smo razvijali procedure, učili smo, korak po korak upoznavali se sa virusom, doživeli veliki broj 

izazova. Kroz ovu saradnju i dijalog sa kolegama shvatili smo da su i oni vrlo slično razmišljali kao i mi", 

naglasila je dr Šuljagić. 

Saradnja je, kako je dodala, osmišljena u vidu razgovora u četiri grupe - grupe za terapiju u koji su bili 

anesteziolozi, pulmolozi i infektolozi, grupe za dijagnostiku koju su činili mikrobiolozi, radiolozi i 

imunolozi, grupe za psihosocijalnu podršku koja je okupila psihijatre, kao i grupe za prevenciju u kojoj su 

epidemiolozi razgovarali o temama iz svoje oblasti stručnosti. 

"Sada znamo mnogo više nego na samom početku, ali moramo da svi zajedno radimo na globalnom 

nivou da standardizujemo sve ono o čemu su dobijena saznanja", naglasila je dr Šuljagić, dodajući da je 

vojno zdravstvo bilo na svim frontovima u borbi protiv kovida-19. 

Ona je, takođe, ukazala da je važno da se vakcinacija što sveobuhvatnije sprovede u našoj populaciji, 

kako bi imali sigurnije okruženje da nastavimo dalje na svim poljima. 

Govoreći o značaju saradnje i razmene istkustava među vojnim lekarima, pukovnik Miroslav Broćić iz 

Uprave za vojno zdravstvo Ministarstva odbrane, istakao je da su saradnju sa pripadnicima Nacionalne 

garde Ohaja do sada obeležile brojne aktivnosti, koje su se ogledale kroz različite oblike vojno-

medicinske saradnje. 

"Ta saradnja je nastavljena i danas, kada imamo i pandemiju kovida-19, koja je pogodila ceo svet, pa se 

te aktivnosti odvijaju preko telekonferencija, ali to nas ne sprečava da i dalje razmenjujemo naša 

iskustva i znanja i da u budućnosti planiramo dalje zajedničke aktivnosti", naglasio je pukovnik Broćić. 



 
 

Učesnike skupa pozdravio je i ambasador SAD u Srbiji Entoni Godfri, ukazujući na značaj saradnje 

Ministarstva odbrane i Vojske Srbije sa Nacionalnom gardom Ohajo, koja se neguje više od decenije čiji 

je važan deo oblast vojne medicine. 

 

 

U Beogradu ispod 100 novozaraženih, Kon upozorava: Previše smo daleko od kolektivnog imuniteta 

Broj novozaraženih u Beogradu prema poslednjem preseku je 97. Epidemiolog Predrag Kon kaže za RTS 

da se aktivnost virusa znatno smanjuje. Ipak ističe da smo previše daleko od kolektivnog imuniteta, kao i 

da nam treba još vremena i vakcinisanja da bismo mogli da se nadamo da na jesen neće rasti broj 

obolelih. 

Epidemiolog Predrag Kon kaže za RTS da je u glavnom gradu u poslednja 24 sata potvrđeno 97 novih 

slučajeva zaraze. 

Kako kaže, od kraja oktobra prošle godine toga nije bilo, to je povoljan podatak. "To je značajno 

smanjenje u odnosu na prošli četvrtak kada je bilo 175 – to podrazumeva da je za 45 odsto manje, od 

prošlog četvrtka, ali može doći do oscilacija", dodao je Kon. 

Kon ukazuje na to da brojevi u Srbiji pokazuju da nema posledica od spojenih uskršnjih i prvomajskih 

praznika, imamo ubrzan pad zaraženih u nekim mestima Srbiji, kao i u Beogradu. 

Naglašava da je situacija neko vreme nesigurna, nije povoljna jer je oko 2.000 hospitalizovanih, međutim 

sve je povoljnija, ali je virus i dalje prisutan. 



 
 

"Mislili smo da će potpuno da nestane, malo je verovatno očekivati, ali je globalno prisutan, da vidimo 

koje su granice kada možemo da kažemo da je endemski prisutan, a da nije za celo stanovništvo opasan, 

između jedan i dva na 100.000, a bilo je u Srbiji između 70 i 140 slučajeva dnevno", rekao je on. 

Naveo je da se mnogo građana testira zbog putovanja, ali da ima i respiratornih infekcija koje se tretiraju 

kao sumnja na kovid. "Sumnje na kovid takođe padaju, ali padanje ide sporije nego kod registrovanih. Od 

tih sumnjivih recimo u Beogradu, u nedelji do 16. maja, bilo je svega 8,4 odsto pozitivnih, dok smo ranije 

imali 50 odsto pozitivnih, za razliku od ukupnog broja koji je bio između 25 i 30 odsto", dodaje Kon. 

Treba da shvatimo da se aktivnost virusa znatno smanjuje, izlazimo iz talasa i sada se postavlja pitanje da 

li je to samo predah ili se može očekivati porast, poručuje Kon. 

"Previše smo daleko od kolektivnog imuniteta, iako bismo snažno želeli da ga imamo, treba nam još 

vremena i mnogo vakcinisanja da bismo mogli da se nadamo da nećemo imati porast na jesen, u oktobru 

ili novembru", istakao je Kon. 

Podvlači da je 39,1 odsto građana primilo obe doze vakcine u Beogradu, kao i da treba sačekati dve 

nedelje posle druge doze. "Sve to podrazumeva vreme koje je potrebno, ali smo blizu toga da ćemo 

imati tu vakcinisanost, neke opštine je imaju", naglasio je Kon. 

Govoreći o trećoj dozi vakcine, Kon kaže da nema govora da će neko dobiti treću dozu, nije to regulisano 

u našoj zemlji, nikakvih dokaza nema, a medicina je zasnovana na dokazima. 

Kako broj zaraženih pada govori se o popuštanju mera i maturama  

Kon kaže da je razumljivo da postoji potreba da se proslavi matura. "Dogovorili smo se da ne izlazimo u 

javnost sa bilo kakvim razmišljanjima o tome do 21. juna", kaže on. 

Da li će pre toga biti – mogu da kažem da nije logično očekivati da se, pošto smo prošle godine imali 

najveću eksploziju posle marta, do 15. juna proslavlja onako kao uvek, istakao je Kon. 

"Do sredine juna, biće vremena da se prati aktivnost virusa, moraće da se donose odluke ako naglo 

pada", rekao je Kon. 

Oko 40.000 parova čeka na venčanje u junu. Ako počne da raste broj obolelih, moraće ponovo da se sve 

zatvori, a to, ističe dr Kon, niko neće hteti da uradi.  

Jedini način da se bezbedno održavaju bilo kakva slavlja, uključujući, mature, rođendane, svadbe, jeste 

da publika, zvanice, svatovi budu zaštićeni: ili da su vakcinisani, testirani ili da onaj ko neće da bude 

zaštićen nosi masku. Kaže da govori lično i da drugog izlaza nema. 

Očigledno da ne postoji kolektivna svest da to treba da uradimo da bi nam svima bilo bolje, zaključio je 

Kon. 



 
 

 

 

POSLEDNJI PACIJENTI ODLAZE IZ ARENE Od 14. maja privremena bolnica se zatvara 

Zamenik gradonačelnika Beograda Goran Vesić izjavio je danas da poslednji pacijenti napuštaju 

privremenu bolnicu u Štark areni, koja se na osnovu odluke Vlade od 14. maja zatvara. 

Vesić je, gostujući u jutarnjem programu Studija B, rekao da će od poslednjih 49 pacijenata koji su ostali 

u privremenoj bolnici u Štark areni njih 13 biti prebačeno u kovid bolnicu u Batajnici, a ostali će biti 

pušteni kućama jer su izlečeni. 

Vesić je dodao da će posle toga privremena kovid bolnica u Areni biti zatvorena, kako je Vlada Srbije 

odlučila još 14. maja. 

On je istakao da privremena kovid bolnica u Štark areni ima 510 postelja. 

- Kroz Štark arenu prošlo je 4.970 pacijenta i 450 u prvoj turi. Nažalost, dogodila su se četiri smrtna 

slučaja - rekao je Vesić. 

Revakcinisano 40 odsto stanovništva prestonice 

Vesić je ukazao da je zatvaranje privremene bolnice u Areni dokaz da se Beograd uspešno bori s virusom 

i naveo da je vakcinisano oko 48 odsto stanovništva, a revakcinisano skoro 40 odsto. 

Vesić je dodao da će Arena veoma brzo ponovo postati mesto na kome će se odigravati sportske 

utakmice i organizovati koncerti. 



 
 

 

 

EPIDEMIJA SE STIŠAVA I U VOJVODINI Pada broj novih slučajeva zaraze korona virusom 

U Vojvodini je tokom protekla 24 časa registrovano 145 novih slučajeva zaraze virusom korona, za 61 

manje nego juče, saopštio je pokrajinski Institut za javno zdravlje. 

Među novim slučajevima zaraze u Vojvodini dominira radno aktivno stanovništvo, a najveći broj njih čine 

osobe koje imaju između 30 i 50 godina. 

Navodi se da trenutno ukupan broj registrovanih aktivnih slučajeva virusa korona u Vojvodini je 3.180, za 

651 manje nego juče. 

Najveći broj registrovanih aktivnih slučajeva korone trenutno je u Novom Sadu, njih 570, za 150 manje 

nego prethodnog dana. 

I u ostalim vojvođanskim opštinama trenutno je manje od 1.000 registrovanih aktivnih slučajeva zaraze. 

Epidemiološku situaciju u Vojvodini Institut ocenjuje kao vanrednu, sa trendom opadanja broja obolelih i 

tendencijom prelaska u nepovoljnu. 

Trenutno na području 30, od ukupno 45 vojvođanskih opština i gradova, epidemiološka situacija se 

ocenjuje kao vanredna, dok je nepovoljna na području 12 opština - Novi Bečej, Novi Kneževac, Temerin, 

Plandište, Bač, Sremski Karlovci, Kovačica, Pećinci, Vršac, Irig, Apatin i Bačka Topola. 

Epidemiološku situaciju Institut ocenjuje kao nesigurnu na području tri opštine - Odžaci, Bački Petrovac i 

Beočin. 



 
 

 

Španski ortoped u Kragujevcu kroz samo dva reza rešava ozbiljne deformitete kičme kod dece 

Zahvaljujući saradnji evropskih i domaćih spinalnih hirurga, deca iz Srbije sa najtežim deformitetima 

kičme ne moraju da idu u inostranstvo na operaciju. Te intervencije se u poslednje četiri godine 

obavljaju i u Univerzitetskom kliničkom centru Kragujevac, a za to vreme je uspešno operisano 

pedesetak dece iz svih krajeva Srbije. 

Španski spinalni hirurg prof. dr Norberto Ventura već četiri godine dolazi u Kragujevac kako bi zajedno sa 

kolegama iz Univerzitetskog kliničkog centra pomogao deci sa najtežim deformitetima kičme. 

"U Srbiji ima mnogo dece sa zanemarenom skoliozom koja utiče i na ostale organe, pogotovo na razvoj 

pluća. Veoma je bitno da se ovaj problem reši u ranom dobu da ne bi doveo i do drugih problema, 

objašnjava dr Ventura za TV Prva. 

Od prošle godine Ventura sa kolegama iz Kragujevca primenjuje novu tehniku u lečenju koju je 

patentirao ugledni svetski ortoped Lotfi Miladi sa francuske ortopedske klinike. 

"To je minimalno invazivna tehnika gde se radi kroz dva reza u distalnom i proksimalnom delu kičmenog 

stuba i korekcija se obavlja na mnogo lakši način",dodaje dr Ventura. 

Prednosti ove nove tehnike u lečenju dece su brojne. 

Reč je o tehnici koja omogućava da operacije traju znatno kraće, objašnjava dr Srđan Vlajović, spinalni 

hirurg u UKC Kragujevac, znatno je manji gubitak krvi, postiže se značajna korekcija deformiteta 

kičmenog stuba i mogućnost postoperativnih komplikacija su svedene na minimum. 



 
 

Zahvaljujući saradnji sa švajcarskim i francuskim ortopedima u kragujevačkom univerzitetskom centru 

osnovano je odeljenje spinalne hirurgije koje se bavi isključivo lečenjem pacijenata sa patologijom 

kičmenog stuba. 

 


